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Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgy űlésrő l szóló 2012 .

évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a z

Emberi Erőforrások Minisztériumát vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes

minisztérium vezetőjéhez

„Az Országos Diákparlament által megfogalmazott ajánlások be nem tartásáról . 4. —

Miért nem emelték meg a közétkeztetési, az iskolai és a kollégiumi költségkeretet? Miér t

nem differenciálták a közétkeztetési normatívát életkornak megfelel ően?”

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

2014 novemberében ülésezett az az Országos Diákparlament, amelynek küldöttei képviseli k

azt a sok százezer fiatalt, akik az ország jövőjét határozzák meg a jöv őben. A közel 30 0

küldött egy 42 pontos ajánlást fogalmazott meg, és fogadott el . Bár a kormányzat képviselőj e

is részt vett az ülésen, illetve a sokszor emlegetett konzultáció is megtörtént a felek között, d e

azóta semmilyen érdemi el őrelépés, döntés nem született.

Kérdésemben a 19. ajánlással szeretnék foglalkozni, amely így hangzik : „Javasoljuk, hogy a

közétkeztetési, az iskolai és a kollégiumi költségkeretet radikálisan emeljék meg, a

közétkeztetési normatívát pedig életkornak megfelelőn differenciálják. ”

A közétkeztetés minőségének javítását alapvetően két tényező befolyásolja: egyrészt minőségi

ételhez minőségi alapanyag szükséges, másrészt pedig minőségi konyha. Előbbi szinte

egyáltalán nem képzelhető el, hiszen a közintézményeknek a közbeszerzésnél kötelez ően a

legalacsonyabb árajánlatot kell elfogadni, ami nem valószínű, hogy a minőség irányába mutat .

Arról nem is beszélve, hogy a közétkeztetési normatíva összegéb ől igen nehéz minőségi



élelmiszert előállítani . Számos élelmezésvezet ő véleménye az, hogy a legalacsonyabb

árajánlatot a nagyobb cégek tudják produkálni, és ezeket a termékeket általában külföldr ől ,

silány minőségben kapják meg .

Bár az utóbbi években számos helyen indult el a Mintamenza Program, de sajnos a legtöb b
magyarországi közintézmény konyhájában méltatlan állapotok uralkodnak . Rendkívül rossz

állapotban lévő főzőkonyhák, az elavult technológia, és a korszerűtlen, régi, elhasználódott
gépek jellemzők. Rossz állapotú, elavult technológiájú konyhában szinte lehetetle n

megvalósítani a minőségi közétkeztetést .

Szintén szót kell ejteni a közintézmények konyháiban dolgozókról, hiszen minimálbérért ne m

lehet elvárni a kiváló munkát és a szakmai tudást .

Az állami gondozottak esetében a gyermekvédelmi törvényben megállapított közétkeztetés i

normatíva összege 539 Ft, amely valljuk be őszintén: igen kevés. Ebbő l az összegből egy
állami gondozott gyermek ebédjére kevesebb, mint 200 Ft jut . Ebből az összegből szinte

lehetetlen olyan minőségű élelmiszert előállítani, hogy megfeleljen a mai kor élelmezés i

követelményeinek. Szintén szükséges lenne befogadni az Országos Diákparlament azon

javaslatát is, hogy a közétkeztetési normatívát életkornak megfelel ően differenciálják.

Tisztelt Miniszter Úr! Miért nem fogadják be azon Országos Diákparlament javaslatait ,
amelynek szerepét Önök is fontosnak tartják? Miért nem emelték meg a közétkeztetés i
normatívát olyan mértékben, hogy minden közintézményben min őségi közétkeztetést
lehessen megvalósítani? Kérdezem továbbá, hogy miért nem tettek intézkedéseket anna k
érdekében, hogy a közintézmények konyháit felújítsák ?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2015 . július 13 .

Tisztelettel :

Farkas Gergely
Jobbik
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